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Euran vammaisneuvoston lausunto strategiasta 
 

 

 

Vammaisneuvosto päätti antaa strategiasta seuraavan lausunnon: 

 

Vammaisneuvosto pitää erityisen tärkeänä esteettömyyden huomioimista kaikessa kunnan toimin-

nassa. Kunta voisi ottaa tavoitteekseen, että joka vuosi korjattaisiin vähintään yksi kohde esteettömäksi. 

Esteettömyys ei ole pelkästään fyysiseen liikkumiseen liittyvää. Vammaisneuvosto kiinnittää huomiota 

strategian ohjelmien digitalisuuden korostamiseen. Digipalveluiden lisääminen edellyttää etenkin vam-

maisten, mutta myös muiden erityisryhmien kohdalla sitä, että käyttäjiä tuetaan riittävästi digipalveluiden 

käytössä. Kunnan tulee huolehtia, että kaikkia digipalveluita voi käyttää rajoitteista riippumatta. 

 

Sosiaali- ja terveydenhuollon palveluiden osalta vammaisneuvosto odottaa, että kunta valvoo euralais-

ten vammaisten etua alueellaan.   

 

Yksittäisinä huomioina vammaisneuvosto haluaa tuoda esille seuraavia asioita: 

- Kevyen liikenteen väylien kunto pitää olla riittävä erityisryhmien liikkumista varten 

- Ennaltaehkäisyyn panostaminen tulisi näkyä ohjelmissa enemmän. Kunta voisi järjes-

tää enemmän ennalta ehkäisevää toimintaa, esimerkiksi tilanteissa, joissa hyvinvoin-

tialue on luopunut jonkun palvelun tuottamisesta. Kunnan roolia tulisi vahvistaa muun 

muassa erityisryhmien liikuntapalveluissa 

- Vammaisneuvosto esittää huolensa, että tavoitteet ja linjaukset vaativat enemmän 

konkreettisia toimenpiteitä 

- Kotkaniemen merkitys on tietyille kuntalaisille suuri 

- Vammaisneuvosto haluaa tuoda esille Kirkonkylän koulun hyvän esimerkki, jossa eri-

tyislapset ovat integroituneet osaksi normaalin koulun lasten arkea. 

- Kunnassa voisi olla periaatteet siitä, että hankinnoissa/kilpailutuksissa tulee toimintaa 

arvioida palvelua tarvitsevan näkökulmasta. Näin ollen ei osteta ainoastaan teknistä 

tuotetta vaan tähän liittyy aina käyttäjän kokemus. Tämä toteutuisi parhaiten siten, että 

esimerkiksi jo tarjouspyyntöihin liitetään palvelun tarvitsijan näkökulma ja toiminnan 

sisältö 

 

Vammaisneuvosto toteaa myös, että kunnan tulee pyytää vammaisneuvostolta enemmän lausuntoja 

päätöksenteon tueksi, jotta vammaisen tarpeet tulee riittävästi huomioitua päätöksenteossa ja kunnan 

toiminnan järjestelyissä. 

 

 

 

 

 

 

Vammaisneuvoston sihteeri, hallintojohtaja Kari Kankaanranta 


